
African Human Rights Yearbook
Annuaire africaine des droits de l'homme



Further call for English-language submissions of ARTICLE ON AU 2024 THEME and CASE DISCUSSIONS: 2024 African Human Rights Yearbook

Extended closing date for submissions: 15 September 2024
Submit to: ahry@up.ac.za

Contributions on AU 2024 theme

The *African Human Rights Yearbook* invites submissions for articles related to the African Union theme of the Year 2024: 'Educate an African fit for the 21st century: Building resilient education systems for increased access to inclusive, lifelong, quality, and relevant learning in Africa', of no more than 10,000 words, footnotes included, to be submitted by 15 September 2024. Authors are encouraged to explore, among others, ways in which the African human rights system has fostered a propitious environment for the implementation of the right to education especially for vulnerable and marginalised groups and communities, women, children; the role of human rights education as well as the relevance of the three African human rights bodies in advancing the right to education.

The African Human Rights Yearbook also invites submissions for case discussions/commentaries of recent decisions of the African Court on Human and Peoples' Rights (African Court), the African Commission on Human and Peoples' Rights (African Commission), and the African Committee of Experts on the Rights and Welfare of the Child (Committee) of no more than 8,000 words, footnotes included, to be submitted by 15 September 2024. Case discussions/commentaries may be on a single decision, or on the case law of one of the three organs, or provide perspectives on the case law of the three organs, jointly (by for example looking into cross-cutting jurisprudential issues, and complementarity). Authors should consult recent decisions and judgments of the Commission, the Court and the Committee on their respective websites to review recent jurisprudential developments these bodies have made.

For more information, including Style Guidelines, see previous issues of the *Yearbook*: www.ahry.up.ac.za.

The *Yearbook* is an open access publication.

Appel complémentaire à articles pour les contributions en Français dans la catégorie B, THEME DE L'ANNEE DE L'UNION AFRICAINE et C, COMMENTAIRES DE DECISIONS: 2024 Annuaire africaine des droits de l'homme

Date limite de dépôt des contributions : 15 September 2024
envoyez à: ahry@up.ac.za

Invitation:

Articles portant sur le thème de l'année 2024 : « Eduquer une Afrique adaptée au 21ème siècle : construire des systèmes éducatifs résilients pour un accès accru à un apprentissage inclusif, qualitatif, tout au long de la vie et pertinent pour l'Afrique », d'une longueur de 10 000 mots maximum (y compris les notes de bas de page).

Cette section est réservée aux articles qui s'intéressent au thème de l'Union africaine pour l'année en cours et qui est intitulé, pour l'année 2024, «Eduquer une Afrique adaptée au 21ème siècle : construire des systèmes éducatifs résilients pour un accès accru à un apprentissage inclusif, qualitatif, tout au long de la vie et pertinent pour l'Afrique ». Les auteurs sont encouragés à explorer, entre autres, les façons dont le système africain des droits de l'homme a favorisé un environnement propice à la mise en œuvre du droit à l'éducation, en particulier pour les groupes et communautés vulnérables et marginalisés, les femmes et les enfants ; le rôle de l'éducation aux droits de l'homme ainsi que la pertinence des trois organes africains de défense des droits de l'homme dans la promotion du droit à l'éducation.

Commentaires de décisions (d'une longueur de 8 000 mots maximum (y compris les notes de bas de page): Pour capitaliser la jurisprudence émergente des trois organes, cette section de l'Annuaire vise à susciter des propositions critiques en vue d'améliorer la jurisprudence. Les commentaires peuvent porter sur une décision spécifique ou, en général, sur la jurisprudence de l'un des trois organes séparément ou proposer une approche conjointe à l'analyse de la jurisprudence des trois organes (questions jurisprudentielles transversales, complémentarité entre les trois organes, etc.).

Pour plus d'informations, y compris les directives de style, consultez les numéros précédents de l'Annuaire : www.ahry.up.ac.za.

L'Annuaire est une publication en libre accès.